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Mötesanteckningar Tillgänglighetsrådet 2024-09-19 
Plats och tid: Kommunhuset, Tjädern 09:00-11:00 

Deltagare: Karl-Erik Lundin (KD), ordförande 
Ellen Eriksson (S), andre vice ordförande  
Lena Holmgren (S), tjänstgörande ersättare 
Robert Olsson, DHR Hammarstrand 
Göran Holm, PRO Stugun  
Katarina Sjölander, Strokeföreningen Östjämtland 
Ingrid Wiksten, PRO Ragunda 
Carina Abidi, PRO Ragunda 
Inger Andersson, PRO Fors 
Marianne Holmberg, PRO Fors 
Per-Ivar Johansson, SPF  
Sara Sedin, kommunsekreterare 
Håkan Wretling, socialchef 

Paragrafer: §§ 13-18 
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§ 13 Föregående protokoll 
Ordförande Karl-Erik Lundin (KD) går igenom föregående protokoll.  

§ 14 Information från ordförande 
Ordförande Karl-Erik Lundin (KD) informerar om: 

- Per-Ivar Johansson lyfte förra mötet att det finns behov av 
trafikmarkeringar på trottoarerna i Hammarstrand. Ordförande informerar 
om att inga nya målningar är på gång.  

- Ingrid Wiksten, PRO Ragunda tog förra mötet upp att fler soffor behövs 
längs gatorna i Hammarstrand. PRO Fors lyfte samma problem i 
Bispgården. Ordförande har pratat med fastighetskamrer på kommunen 
som rekommenderar att föreningar köper in soffor själva och ansöker om 
föreningsstöd från kommunen för att finansiera dem.  

- Lennart Hobring, PRO Ragunda lyfte förra rådet att människor parkerar 
på handikapplatser. Ordförande har framfört detta till bygg- och 
miljöenheten som informerat om att kommunen själv kan utbilda personal 
för att lappa bilar. Ordförande ska lyfta frågan igen. 

§ 15 Information från Stöd- och omsorgsavdelningen 
Socialchef Håkan Wretling informerar. Däribland om: 

- Sommaren inom hemtjänst och särskilt boende, bemanning och 
hyrpersonal.  

- Svårigheter med att rekrytera sjuksköterskor.  
- Träffpunkt 65, fyller 2 år. Träffpunkt är ett projekt där personer 65+ 

träffas varje torsdag och gör olika aktiviteter. Rådet önskar att 
projektledarna kommer och berättar om projektet. 

- Utredningsuppdrag från kommunstyrelsen om konsekvenser av 
nedläggning av särskilt boende. Politikerna har nu beslutat om nytt utökat 
och förlängt uppdrag där hela Stöd- och omsorgsavdelningens verksamhet 
ska ses över. 

- Utredning om samlokalisering av särskilt boende och förskola i 
Bispgården. 

- Film har satts upp på glasen i atriumet på Nyviksvägen för att få bukt på 
problem med värmen. 
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§ 16 Skrivelse från DHR Hammarstrand angående 
tidningsåtervinning 
Robert Olsson, DHR Hammarstrand redogör för skrivelsen de skickat in. 
Sekreteraren redogör för svar från renhållningen om att tidningscontainrarna är 
planerade att flyttas från återvinningscentralerna till återvinningsstationerna i 
Bispgården, Hammarstrand och Stugun. Datum för detta är inte klar ännu men 
det ska ske i samband med tömning.  

§ 17 Information från föreningarna 
1. DHR Hammarstrand 

Robert Olsson berättar att föreningen haft loppis och varit på 
Hammarstands marknad i sommar. Den 22 augusti bjöd föreningen de 
boende på Nyviksvägen på tårta. 13 september hade de ett musikcafé som 
var öppet för alla och på lördag hålls surströmmingsfest.   
 

2. PRO Stugun 
Göran Holm berättar att under Gäddfisket i Stugun bjöd de på kolbullar 
och kaffe. Stugubygdens framtid bjöd pensionärer på middag i samband 
med Gäddfisket vilket var uppskattat. I sommar har de haft en loppis som 
varit välbesökt av turister. I höst har de startat upp med 6 cirklar, kör, 
tipspromenad, boule, bandjumpa, trivselcafé och vattenjumpa. Senare i 
dag är det surströmmingskalas på Nornan. Senare i år ser föreningen fram 
emot julmarknad.  

Föreningen är nöjd med förändringen av kommunens föreningsbidrag.  

3. PRO Ragunda 
Carina Abidi och Ingrid Wiksten berättar att föreningen haft loppis på 
Hammarstrands marknad och haft en lunchbjudning för medlemmar över 
80 år med sångkör. Föreningen har aktiviteter som bingo, kör, mat-cirkel 
och stickcafé. Föreningen har problem med att det inte finns lokaler att 
vara i. Ett musikcafé ska startas upp i höst.  
 

4. Strokeföreningen Östjämtland 
Katarina Sjölander berättar att de suttit utanför Ica i Stugun under 
Strokedagen och informerat om sin verksamhet och visat upp sig, de har 
även varit på Hammarstrands marknad. Föreningen har varit på Ljungå 
kapell med sina medlemmar och i helgen haft surströmmingskalas. 
Strokeföreningen har en egen facebook-sida som Katarina tipsar om.  
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5. SPF Östjämtland 
Per-Ivar Johansson berättar att föreningen har ett månatligt program som 
de följer. Utöver det har föreningen varit med i VM i boule med två 
tävlande lag. Föreningen ska marknadsföra sig på skolan i samband med 
idrottsdagen. Planering inför nästa års aktiviteter pågår.  
 

6. Socialdemokraterna 
Ellen Eriksson (S) berättar om ett öppet möte som hållits i Stugun om 
trygghetsboende där Bergs kommun informerade om hur de arbetat.  
Ytterligare ett öppet möte ska hållas där Niklas Daoson (S), 
kommunstyrelsens ordförande i Östersund ska prata om etableringar och 
hur Östersunds kommuns expansion kan påverka Ragunda kommun. 
 

7. PRO Fors 
Inger Andersson och Marianne Holmberg berättar att man i sommar har 
varit parkeringsvakter i Döda fallet, gjort en resa till Josefinas garn i 
Kovland, haft grillning och lekar, uppvaktat medlemmar som fyller jämt 
mm. Trivselträffar har dragit igång och är välbesökta. I höst och vinter är 
ytterligare en grillning planerad och en loppis ska anordnas under advent.  

§ 18 Övriga frågor 
Marianne Holmberg, PRO Fors lyfter problem med att personer som behöver 
vård under natten får vänta för länge på hjälp. Socialchefen informerar om att 
man ska ringa till 112 om det akut och i vissa fall kan räddningstjänsten komma i 
väntan på ambulans.  

Inger Andersson, PRO Fors undrar hur det går med övervakningskamera i 
väntsalen i Bispgården. Ordförande tar med sig frågan.  

Inger Andersson, PRO Fors lyfter att det ligger en grushög på marken i 
Bispgården som inte har tagits bort och även att stenar på torget i Bispgården är 
borta vilket skapar farliga hål i marken.   

Inger Andersson, PRO Fors lyfter att pensionärshuset på Villavägen fortfarande 
väntar på ett lass singel och även på att fönstren i husen ska bli tätade.  

Inger Andersson, PRO Fors har fått med en fråga från Karl-Erik Eklund, 
hörselskadades riksförbund om hur det går med sänkning av 
hastighetsbegränsning utanför Ica i Bispgården.  

Katarina Sjölander, Strokeföreningen Östjämtland lyfter att biblioteket i Stugun 
inte är handikappvänligt. 
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Ingrid Wiksten, PRO Ragunda lyfter att utanför Svedea i Hammarstrand finns ett 
metallräcke som skymmer sikten då man kör ut från parkeringen, det vore bra om 
räcket kunde kortas av.  
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